

## **Motorcycle: Beschleunigung und Rebellion?**

**Ausstellung und wissenschaftliches Rahmenprogramm**

**Universität Trier und Europäische Kunstakademie, 28. Mai – 27. Juni 2009**

### **RICHARD KITCHEN**

Richard Kitchen ist Privatdozent der Geschichte im Fachbereich der Sozialwissenschaften im New Mexico Military Institute in Roswell, New Mexico und zurzeit Gastprofessor der Fulbright-Kommission an der Universität Trier. Er promovierte in Geschichte an der Arizona State University in Tempe. Seine Recherche- und Lehrinteressen gelten der kulturellen Interaktion, den amerikanischen Ureinwohnern, dem amerikanischen Westen des 19. Jahrhunderts und der „Public Memory“. Er verfügt über Lehrerfahrung auf unterschiedlichen Lernniveaus. Richard Kitchen stand 2005/2006 auf der nationalen Ehrenliste der herausragenden Lehrenden im „Who is who in America“ (2008 und 2009) und er hatte 2004-2005 die John K. Funk Professur des New Mexico Military Institute inne.

Richard Kitchen is an Associate Professor of History in the Department of Social Sciences at New Mexico Military Institute, Roswell, New Mexico. Currently, he is a Visiting Fulbright Professor at the University of Trier, Germany. He received his Doctor of Philosophy in History from Arizona State University, Tempe. His areas of research and teaching interests include Cultural Interaction, Native Americans, 19th Century American West, and Public Memory. He has taught a variety of classes at all educational levels. He has been listed as a National Honor Roll Outstanding American Teachers (2005/2006), Who's Who in America (2008 and 2009 editions), and received the John K. Funk Professorship from New Mexico Military Institute (2004-2005).

#### Publikationen:

Review of David L. Bigler, Fort Limhi: *The Mormon Adventure in Oregon Territory, 1855-1858* (2004) *Idaho Yesterdays*, 46 no. 2 (Spring/Summer 2005), 62-63.

Co-Author with Robert S. McPherson, "Much Ado About Nothing: The San Juan River Gold Rush, 1892-93," *Utah Historical Quarterly*, 67 (Winter 1999), 68-87.

Co-Author with Brian Q. Cannon, "Indenture and Adoption of Native American Children by Mormons on the Utah Frontier, 1850-1870," *Proceedings*, 19 (1996 ALHFAM Annual Meeting, Houston, Texas), 131-144.

Links: [www.nmmi.edu/academics/socbad/kitchen.htm](http://www.nmmi.edu/academics/socbad/kitchen.htm),  
[www.nmmi.edu/academics/socbad/richard.htm](http://www.nmmi.edu/academics/socbad/richard.htm)